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§ 228 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Mats Gerdau (M), Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm 

(MP) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna.  

 

- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2012-10-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Inbjudningar 
 

Temadag-Planera och bygg för fysisk 

aktivitet 2012-10-18 

 

Seminarium-Nytt nationellt kunskapsstöd 

för god palliativ vård 2012-12-07 

 

Handlingsprogram för energi och klimat-

Rådslag om energi och klimat i Stockholms 

län 2012-10-23 

 

FN-dagen i Nacka stadshus – Uppdatera 

din världsbild 2012-10-24 

 

Rapporter 
 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 12:44 Budgetpropositionen för år 

2013 

 

Cirkulär 12:45 Preliminära utfall av 2013 års 

kommunalekonomiska utjämningssystem 

och LSS-utjämning 

 

Övrigt 
 

Tekniska nämndens yttrande till revisorerna 

angående parkskötsel 

Tekniska nämndens ordförande Gunilla 

Grudevall-Steen, tekniska direktören Dag 

Björklund 

Protokoll Södertörns brandförsvarsförbund 

2012-09-07 

 

Informations- och prognosbrev inför ökat  
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behov av platser för mottagandet av 

nyanlända under 2013 och 2014 

 

- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-10-02 

Ärende Ansvarig 

Tillförordnande som stadsjurist Stadsjuristen Helena Meier 

Beslutsattestanter Miljö- och stadsbyggnad Miljö- och stadsbyggnadsdirektören Anders 

Ekengren 

Delegationsbeslut exploatering, se sep 

förteckning 

 

  

 

Delegationsbeslut exploatering 

 

- - - - - 

 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

2012-09-03 32 Avtal, 

överenskommelse om 

anpassning av infart 

9401 Enbacken 

Gösta Ekmans väg 

Backeböl 1:386 

2012-09-06 19 Avtalsservitut, GC-väg  9107 Danviks hem, 

samt 9171 Finnboda 

varv 

Sicklaön 37:11 

och 37:42  

2012-09-09 32 Avtal, 

överenskommelse om 

anpassning av infart 

9401 Enbacken 

Gösta Ekmans väg 

Backeböl 1:178 

2012-09-19 23 Inlösen / köpekontrakt 9409 

Vikingshillsvägen 

Kummelnäs 

1:263, 1:897 & 

Velamsund 1:167 
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§ 231 Dnr KFKS 2012/491-214 

Startpromemoria för detaljplan för flerbostadshus inom 

fastigheten Sicklaön 202:9 vid 

Ektorpsvägen/Värmdövägen i Ektorp 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian samt ger planenheten i uppdrag att påbörja 

planarbetet. Kommunstyrelsen ger planchefen i uppdrag att på delegation skriva planavtal 

med exploatören. 

  

Ärende 

Planområdet ligger i stadsdelen Ektorp, och avgränsas i öster av Ektorpsvägen och i söder 

av Värmdövägen. På motsatt sida Ektorpsvägen ligger Ektorps Centrum.  

 

Projektets huvudsakliga syfte är att pröva möjligheten för uppförande av ett nytt 

flerbostadshus om ca 35- 40 nya bostäder. Möjligheten att bygga på befintligt bostadshus 

inom samma fastighet ska också prövas inom ramen för planarbetet. En betydande del av 

de nya bostäderna ska upplåtas som hyresrätter vilket kommer regleras i exploateringsavtal.  

 

Planförslaget är förenligt med Nacka kommuns översiktsplan, antagen i juni 2012. Där i 

anges som en av fyra stadsbyggnadsstrategier att utveckla Nackas lokala centra och deras 

omgivning. 

Detta projekt bedöms i dagsläget bli ett projekt med netto + 830 tkr eftersom vi får både 

intäkter och inkomster i projektet. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Start-PM 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2012/294-214 

Startpromemoria för program - Henriksdal i Sickla 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att uppdra åt exploateringsenheten 

att till kommunstyrelsens behandling av ärendet komplettera förslaget med ett avsnitt om 

kommunens exploateringsekonomi samt något om den totala samhällsekonomin kopplat 

till en ökad exploatering i detta område. 

 

Ärende 

Stadsbyggnadsprojektet syftar till att ta fram ett planprogram för området mellan 

Henriksdals trafikplats och Finnboda park. Programmets viktigaste mål är att möjliggöra 

”en tät och mer blandad stad” på Västra Sicklaön enligt översiktsplanens strategi. 

Planprogrammet ska ange förutsättningar och möjligheter för framtida planläggning och 

utbyggnad av området genom att föreslå bl.a. avgränsningar för området och lokalisering av 

ny bebyggelse samt övergripande gestaltningsriktlinjer. Området berörs av flera pågående 

stadsbyggnadsprojekt t ex Danvikslösen, Danvikshem, Finnboda och Kvarnholmen, som 

måste beaktas i programarbetet. Vidare måste planerad utbyggnad av Henriksdalshamnen 

inom Stockholms kommun beaktas i programarbetet. Planprogrammet upprättas av Nacka 

kommun. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Startpromemoria  

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Majvie Swärd (S) och Rolf 

Wasteson (V), bifall till exploateringsenhetens förslag med följande tillägg. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar åt exploateringsenheten att till 

kommunstyrelsens behandling av ärendet komplettera förslaget med ett avsnitt om 
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kommunens exploateringsekonomi samt något om den totala samhällsekonomin kopplat 

till en ökad exploatering i detta område.” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 

”Centerpartiet känner tveksamhet inför idén om ett ”högt hus” som landmärke i området. 

Det finns redan ett etablerat och välkänt landmärke i form av Danvikshem i närheten. Det 

fortsatta planarbetet får utvisa vad som i övrigt är lämpligt att bygga i området.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Delar av programmet kan bli positivt, andra mer negativt. Positivt att bebygga och binda 

samman de "öar" som Henriksdalsberget med omgivningar utgör.  

I planområdet med omgivningar är det oerhört viktigt att inte bebygga större delen av den 

södra och östra delen av skogen som är ytterst värdefull naturmark med speciella värden.  

Bron från Kvarnholmen borde inte byggas. Inte heller Danvikslösen som tydligen 

fortfarande finns med som en förutsättning. Vad gäller egentligen och vem styr? Politiken 

eller tjänstemännen? Danvikslösen var uppe för diskussion i tidigare fullmäktige där ett svar 

gavs att den planen inte skulle genomföras.  

En mindre exploateringsgrad behövs än den i planen med hänsyn till bevarande av 

naturområden, bevarande av Nackas karaktär och trafikinfarkten i området. ” 

  

Rolf Wasteson lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att på ett ordnat sätt se över hur området kan kompletteras med bostäder och 

arbetsplatser. Särskilt angeläget är det att binda ihop Henriksdalsberget med sin omgivning. 

Vänsterpartiet har tidigare föreslagit att ett kulturhus byggs så at det kan medverka till att 

binda ihop Henriksdal med Vilan/Danviken/Finnboda. Om och när det byggs bostäder i 

området så bör huvuddelen byggas som hyresrätter, särskilt med tanke på att så många 

hyresrätter på Henriksdal ombildats till bostadsrätter och att alla bostäder som byggts på 

senare år upplåts med bostadsrätt. ” 
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Majvie Swärd lät anteckna följande. 

 

”Henriksdal är nära Stockholms centrum, har god kollektivtrafikförsörjning och är inte alls 

lämpligt för höga p-normer och mycket bilåkande. En tät men lågmäld bebyggelse med 

mycket låga p-normer och hög andel hyresrätter är önskvärt.”  

 

- - - - - 
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§ 233 Dnr KFKS 2011/236-212 

Program för Fisksätra 
Information inför programsamråd 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott uttalar att det i arbetet med utvecklingen av Fisksätra 

särskilt beaktas möjligheten att finansiera angelägna åtgärder med att också utnyttja 

kommunal mark för tillkommande exploatering för bostäder och arbetsplatser.  

 

Ärende 

Planenheten har för avsikt att skicka ut detaljplaneprogrammet på samråd under okt-nov. 

2012. Programmet syftar till att beskriva dagens Fisksätra och långsiktigt sätta resultatet av 

Fisksätradialogen, kommande bebyggelseutveckling, trafikstruktur och markanvändning i 

ett helhetsperspektiv. Syftet är också att i ett tidigt skede ytterligare bredda förslaget med de 

berördas erfarenheter och synpunkter. Programmet omfattar hela Fisksätra och en liten del 

av Igelboda, med fokus på de centrala delarna kring centrum och stationen. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 17 september 2012 

Översikt 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 

planenhetens förslag med följande tillägg. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott uttalar att det i arbetet med utvecklingen av Fisksätra 

särskilt beaktas möjligheten att finansiera angelägna åtgärder med att också utnyttja 

kommunal mark för tillkommande exploatering för bostäder och arbetsplatser.”  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Ett i huvudsak positivt förslag under förutsättning att vissa värden i området tas hänsyn 

till och planeras för på ett varsamt sätt. Fisksätradialogen är ett embryo till en modell som 

borde utvecklas ytterligare och prövas i fler sammanhang i bebyggelseprocesser som 

påverkar många invånare i Nacka.  

Fisksätra är ett mycket tättbebyggt område och den tillkommande bebyggelsen borde 

planeras på ett sådant sätt att inte känslan av hus som står alltför tätt blir dominerande. 

Viktigt är hur omgivande ljus och natur tas hänsyn till både för befintlig bebyggelse och 

tillkommande. 

Transporterna till och från Fisksätra behöver dimensioneras för att kunna räcka till en ökad 

mängd människor som åker kollektivt. Dubbelspår på Saltsjöbanan på strategiska ställen 

behöver snarast planeras för.  

I Gröna dalen ska planerade förändringar göras varsamt så att inte befintliga naturvärden 

förstörs. I övrigt positivt till samtliga standardförbättringar.”  

  

Majvie Swärd (S) lät anteckna följande. 

 

”Med en planerad bebyggelse med 500-700 nya bostäder är det väldigt viktigt att 

Saltsjöbanans kapacitet utökas med dubbelspår vid t ex Östervik, för då kan turtätheten 

fördubblas. Med dagens bebyggelse i Saltsjöbaden och Fisksätra är tågen fullsatta redan 

från Igelboda vid flera av morgonturerna. Mao viktigt att Saltsjöbanans kapacitet utökas 

innan bebyggelse påbörjas. Alternativt kan trafiken utökas med direktbussar till Slussen.” 

 

- - - - - 
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§ 234 Dnr KFKS 2012/519-254 

Detaljplan för fastigheten Lännersta 1:148 m.fl, 

Liljekonvaljens väg 2 i Boo  
Övergång från enkelt till normalt planförfarande 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att planarbetet skall övergå från enkelt till normalt 

planförfarande. 

Ärende 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 25 april 2012 § 116 att uppdra åt 

planenheten att upprätta förslag till detaljplan, som en ändring genom tillägg med enkelt 

planförfarande. Planarbetet för Lännersta 1:148 m.fl. fastigheter syftar till att utöka 

byggrätten så att en utbyggnad av befintlig förskola möjliggörs. Planenheten bedömer att 

den fortsatta processen bör övergå från enkelt till normalt planförfarande. Detta med 

anledning av att planområdet behöver utökas med ett mindre område för angöring som 

berör allmänna intressen. Istället för att göra ett tillägg till befintlig stadsplan bör en ny 

detaljplan tas fram för förskolan och för dess angöring. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Miljö-och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 254 

Översikt 

Bilaga 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 254 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att planarbetet övergår från enkelt till normalt 

planförfarande och hemställer att kommunstyrelsen beslutar om övergången. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2005/619-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9391 Område R, 

Drabantvägen-Kadettvägen 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9391 Område R, 

Drabantvägen-Kadettvägen. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden. 

 

Investering för kommunens arbete med planläggning får direktavskrivas i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 

respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 

 

Ärende 

Projektområdet som utgörs av ett 40-tal fastigheter är beläget intill Boovägen, Boovallen 

och Boo gårds skola i södra delen av Boo och omfattar detaljplan 326 som antogs av 

kommunfullmäktige i mars 2003. Projektet syftade till att möjliggöra permanentboende 

genom att förse området med kommunalt vatten och avlopp samt att öka byggrätterna och 

utbyggnaden av allmänna anläggningar skedde under hösten 2005.  

  

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Ärendeöversikt, karta 

Slutrapport 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 236 Dnr KFKS 2012/374-219 

Yttrande över Den gröna promenadstaden, Stockholm 

stad 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande och beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått Den gröna promenadstaden, en strategi för utveckling av 

Stockholms parker och natur på remiss från Stockholm stad. Det innehåller övergripande 

mål samt strategier och vägledning för planering, utveckling och skötsel av Stockholms 

parker och natur. Nacka kommuns synpunkter rör den regionala grönstrukturen, behov av 

ökat samarbete för bättre tillgänglighet och orienterbarhet mellan park- och naturområdena 

i Stockholm och Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 337 Dnr KFKS 2012/493-219 

Riskhänsyn vid planläggning av bebyggelse (Remiss från 

länsstyrelsen) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar föreslaget yttrande med stöd av punken 2 i 

kommunstyrelsens delegationsordning. 

 

Ärende 

Länsstyrelsen har remitterat rubricerad rapport till Nacka kommun. Syftet med rapporten 

är att tydliggöra Länsstyrelsens tolkning av plan- och bygglagen och miljöbalken avseende 

riskhänsyn vid planläggning. Länsstyrelsen anser att nyttjandet av skyddsavstånd utgör en 

grundläggande princip för riskhänsyn i fysisk planering. Förslaget till yttrande framhåller att 

det i en tät och blandad stad är det varken möjligt eller önskvärt att i alla delar hålla dessa 

skyddsavstånd och att Nacka kommun därför ser fram emot en konstruktiv dialog med 

länsstyrelsen kring alternativa skyddsåtgärder. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 338 Dnr KFKS 2012/343-501 

Regional inriktning för transportsystemets utveckling i 

Stockholms län 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-09-24 från 

trafikenheten. 

Ärende 

Att hantera trafiksituationen i länet är en av de mest centrala frågorna för 

Stockholmsregionens utveckling. Snart kommer en ny infrastrukturproposition och en ny 

nationell plan för transportsystemet. Under våren och sommaren har ett de regionala 

aktörerna i länet arbetat med en regional inriktning för tranportsystinfrastrukturen i 

Stockholms län. Dokumentet ska fungera som ett samlat underlag för kommande 

revideringar av nationell plan och länsplanen. Enligt Länsstyrelsen är syftet att utifrån 

aktuella mål och kunskapsunderlag diskutera fram vilka funktioner som det regionala 

transportsystemet måste tillgodose och övergripande strategier för hur detta kan 

åstadkommas.  

 

Handlingar i ärendet 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 25 september 2012 

Förslag till yttrande 

Remisshandlingar 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) bifall till trafikenhetens 

förslag. 

 

Hans Peters (C) yrkade följande justering av texten. 

 

”Skrivningarna om östlig förbindelse och Kvarnholmens trafikplats stryks. 

 

Rolf Wasteson (V) instämde i Hans Peters yrkande. 
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Rolf Wasteson yrkade att skrivelsen ändras så att utgångspunkten är kraftigt utbyggd 

kollektivtrafik samt att det framgår att planeringen ska baseras på att biltrafiken av miljö 

och klimatskäl måste minska både relativt och i absoluta tal.”  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Arbetsutskottet beslutade avslå Hans Peters yrkande. 

 

Arbetsutskottet beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Den tänkta befolkningsökningen för Nacka de tio närmaste åren är alldeles för hög i 

beslutsunderlaget och i Nackas översiktsplan. På ett tidigt stadium har ledande politiker i 

kommunen låst sig för ett system, t-bana till Nacka Forum, som kommer att kräva en 

stadsliknande bebyggelse och ändra karaktären på Nackas västra delar. Nackalistan har fört 

fram en mer förutsättningslös utredning om en förlängning av nuvarande Saltsjöbana som 

alternativ. Ett alternativ som är billigare och snabbare än en tunnelbana och som inte 

"kräver" en lika stor förändring av bebyggelsestrukturen i Nacka.  

Likaså kan redan idag busstrafiken ses över och förbättras utan några jättekostnader. Fler 

snabb- och natturer från t ex det expanderande Älta, från Älgö, från delar av Boo. Bättre 

synkade kommunikationer till grannkommuner i söder och öster. Nytänkande med 

införande av småbussar som trafikerar smalare vägar (något som är mycket vanligt i många 

andra länder). 

Nytänkande behövs också med byggande av dubbelspår på Saltsjöbanan i takt med ökad 

befolkning och renovering av befintlig bana till en betydligt lägre kostnad än den planerade 

bebyggelsen av tvärspårväg. Det skulle innebära en spårtrafik som är säkrare, snabbare och 

tar fler passagerare.” 

 

Rolf Wasteson lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet instämmer helhjärtat i vad som framförs om nödvändigheten av utbyggd 

tunnelbana till Nacka. Det är då väsentligt att den inte stannar i Nacka Forum utan dras 

vidare till Orminge och eventuellt också Gustavsberg. Allmänt så behöver kvalitet och 

omfattning på kollektivtrafiken förbättras. Trenden i Nacka att allt fler åker bil måste av 

miljö och klimatskäl motarbetas. Att bygga ut vägnätet med Österled och andra 

kapacitetsstarka vägar är helt fel väg att gå. Istället är det just kollektivtrafiken som måste 

bli så attraktiv och bra att den kan ta över en stor del av biltrafiken. Förlängning av 
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tunnelbanans blå linje till Nacka är nödvändig men inte tillräcklig. Det behövs också 

hopkoppling med gröna linjen, t ex vid Gullmarsplan. Även de södra delarna av Nacka, 

Ältaområdet, behöver ges bättre kollektivtrafik. Det kan troligtvis bäst lösas genom att 

tunnelbanan till Skarpnäck förlängs till Älta och gärna vidare till Tyresö.” 

 

- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2012/342-214 

Tydligare planhandlingar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige upphäver beslutet från den 28 maj 1990, § 98, om obligatorisk 

miljökonsekvensbeskrivning (idag miljöredovisning) i planförslag.  

 

Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i planbeskrivningen istället för i separat 

dokument, utom i de fall en betydande miljöpåverkan innebär krav på särskild formell 

miljökonsekvensbeskrivning. 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslutade 1990 om obligatorisk miljökonsekvensbeskrivning (idag 

miljöredovisning) i planförslag. Beslutet innebär att alla planförslag ska följas av ett särskilt 

dokument där konsekvenserna för natur, miljö och hälsa har analyserats och beskrivits. 

Konsekvenserna för miljön, det som idag redovisas i dokumentet miljöredovisning, ska 

fortsätta att belysas i alla detaljplaner, men kan istället redovisas och integreras bland övriga 

konsekvenser i planbeskrivningen. De behöver inte redovisas i ett separat dokument. Det 

är bara i de fall planförslaget leder till en betydande miljöpåverkan, som en 

miljökonsekvens- beskrivning enligt miljölagstiftningen, ska redovisas som ett separat 

dokument. 

 

Planenheten kommer att fortsätta arbeta för att utveckla tydligare, enklare och smartare 

planhandlingar. Handlingarna ska vara enkla och lättbegripliga samtidigt som de ska vara så 

tydliga att konsekvenserna av ett planförslag kan förstås och att handlingarna ger tillräckligt 

stöd vid myndighetsutövning. Planenheten har redan inlett arbetet med en ny mall och ett 

nytt arbetssätt för planbeskrivningar där planbeskrivning, genomförandebeskrivning och 

miljöredovisning slås samman till ett dokument. Denna typ av nya planbeskrivningar införs 

successivt i nya planärenden. Planenheten arbetar också med förbättringar av den juridiska 

plankartan, men även att utveckla kartor, illustrationer och annat informationsmaterial som 

hör till planen och som kan underlätta förståelsen för ett planförslag. En utgångspunkt för 

arbetet bör vara att handlingar i högre grad kommer att läsas digitalt i framtiden. 
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Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 september 2012 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2012 § 183 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2012 § 183 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunfullmäktige upphäver beslutet 

från den 28 maj 1990, § 98, om obligatirisk miljökonsekvensbeskrivning (idag 

miljöredovisning) i planförslag. Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i 

planbeskrivningen istället för i separat dokument, utom i de fall en betydande 

miljöpåverkan innebär krav på särskild formell miljökonsekvensbeskrivning. 

 

Yrkanden 

Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Erik Langby (M), bifall till planenhetens 

förslag 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Majvie Swärds yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att planhandlingarna blir mer överskådliga och lättlästa. Det får dock inte bli så 

att miljöfrågorna kommer i skymundan, de är fortfarande lika viktiga. Upprättandet av 

planhandlingarna är ett lagarbete och miljösidan är delaktiga i detta så risken för att de 

hamnar i skymundan känns väldigt liten.”  

 

- - - - - 
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§ 240 Dnr KFKS 2012/531-009 

Ändring inom kundval för studier i svenska för 

invandrare; praktikcheck 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för kundvalet för studier svenska för 

invandrare inför en särskild check för praktik i samband med studierna. Checken införs för 

praktik som påbörjas från och med den 1 januari 2013. 

 

Checkbeloppet uppgår till 3 000 kronor och finansieras inom ramen för befintliga 

checkbelopp för studier i svenska för invandrare. 

 

Ärende 

Arbets- och företagsnämnden, AFN, har vid sin nämnd den 19 september 2012 beslutat att 

ändra i kundvalet för studier i svenska för invandrare, SFI, så att det utgår ett särskilt 

checkbelopp till anordnare som erbjuder för praktik i samband med studierna i SFI. Beslut 

om att ändra i kundvalssystem fattas av kommunfullmäktige. Skälet till förslaget är att det 

förväntas öka möjligheterna för de som studerar SFI att snabbt kunna komma vidare till 

egen försörjning eller vidare studier om det får möjlighet till praktik. En särskilt check för 

praktikplats ska stimulera till att fler sådana kommer fram.  

 

Reformen finansieras genom att utbetalningarna för SFI-utbildning görs mer baktung, 

anordnaren får de sista 50 procenten då eleven nått minst godkänt mot 30 procent idag. Då 

ett stort antal elever inte når godkänt eller högre betyg bedöms besparingen räcka till att 

finansiera ändringen. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 september 2012 

Arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 103 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 103 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag 

avseende punkt 1, 2 samt 4. Avseende punkt 3 gjordes ett ändringsyrkande. 

Arbets- och företagsnämnden beslutade att punkt 3 ska vara ett beslutsärende.  
1. inom ramen för kundval sfi införa en särskild check för anordnare som erbjuder praktik 

för eleverna, 
2. ändra ersättningsreglerna i tillämpningsanvisningarna enligt skrivelsens förslag, 
3. ge arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att vid nämndens sammanträde i december 

2012 återkomma med i ett beslutsärende om hur praktiken ska kvalitetssäkras mm 
4. ge arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att följa upp arbetet med praktik för SFI-elever 

och återkomma till nämnden under 2013 med en rapport. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Majvie Swärd (S)och Rolf Wasteson (V) meddelade att de ej deltar i beslutet utan 

återkommer till kommunstyrelsen med sina ställningstaganden. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 241 Dnr KFKS 2012/537-040 

Slutredovisning investeringar i fastigheter T2 2012, med 

tillkommande investeringsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Ärendet omfattar slutredovisning för åtta fastighetsprojekt varav tre stycken har väsentliga 

avvikelser i förhållande till beslutad ram och lyfts fram för tilläggsbeslut om totalt 5,2 mnkr. 

Den största avvikelsen hänför sig till projektet Sågtorps skola, ombyggnad av kök, och 

hänför sig till oväntade förutsättningar i byggnaden samt att det vid projektets 

genomförande bedömts rationellt och effektivt att lägga till funktioner. 

 

Byggenheten kompletterar materialet till kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 

Byggenhetens tjänsteskrivelse den 27 september 2012 

Bilaga 1 Slutredovisning av investeringsprojekt 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet kommer i samband med budgetbehandlingen att ta ställning till 

investeringar inom alla områden. I det här ärendet vill vi dock påpeka det dåliga underlaget 

med tre olika versioner av beslutsförslag (där dessutom ytterligare ett fjärde kommer att 

komma inför behandlingen i kommunstyrelsen), där avvikelser i budget ibland redovisas 

som plus ibland minus trots att de alla är underskott. Återigen förväntas vi i den politiska 
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oppositionen medverka till investeringsbeslut trots att kostnaderna redan fallit ut. Vilken 

möjlighet finns då i praktiken att ta ett annat beslut? Detta är inte acceptabelt!” 

 

- - - - - 
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§ 242 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning för tekniska 

nämnden 2013-2015 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Tekniska nämnden föreslår 10 nya investeringsärenden för sammantaget 35,1 Mkr till T2 

20121. Tekniska nämnden föreslår samtidigt att återlämna 10,1 mkr för Älta idrottspark. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Bilaga A Viltstängsel Saltsjöbadsleden 

Bilaga B Utbyggnad VA Rösunda 

Bilaga C Spillvattenledning Ältasjön 

Bilaga D cykelväg Storkällans begravningsplats 

Bilaga E förstudier parkverksamheter 

Bilaga F Reinvestering Vägnät 2015 

Bilaga G Reinvestering Gatubelysning 2015 

Bilaga H Reinvestering Dagvatten vägnät 2015 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 

 

                                                 
1 Beslut den 18 september 2012 
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§ 243 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning för 

fritidsnämnden 2013-2015 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Fritidsnämnden hemställer om anslag för ett nytt investeringsprojekt som avser en 

kampsportslokal med beloppet 6 miljoner kronor. Bakgrunden är att Nacka Dojos 

kampsportslokal i Nacka sportcentrum blev akut helt översvämmad den 24 augusti i år. 

Verksamheten fick då akut flytta över hela sin verksamhet till Skuru gymnastiksalar. 

Förvaltningsenheten utreder f.n. vad som krävs för ombyggnader för att Nacka Dojo ska 

kunna vara kvar i gymnastiksalarna. Återflyttning till de tidigare lokalerna bedöms inte vara 

realistiskt eftersom dessa lokaler saknar tillräckligt med ventilation för verksamhetens 

behov. Därtill behöver kampsporten större lokaler. Den kostnaden som tagits upp i 

fritidsnämndens investering är en första preliminär bedömning. Mer undersökningar och 

kalkyler behövs men tiden har varit alltför kort mellan översvämningen och nämndens 

investeringsplanering. 

 

Fritidsnämndens förslag till förnyelse av lekplatserna i kommunen utgår från park- och 

naturenhetens förnyelseplan. Med nuvarande plan kommer förnyelsetakten att vara 20 år 

vilket får anses rimligt. 

 
Med anledning av den finansiella situationen hösten 2011 beslöt fritidsnämnden att flytta 
fram vissa investeringsprojekt. Kommunstyrelsen beslöt den 13 juni 2012, § 197, att uppdra 
till stadsledningskontoret att senast den 20 augusti återkomma med förslag på minskning av 
nettoinvesteringarna för åren 2013 – 2015 jämfört med nu föreliggande investeringsplan.  

 

Stadsledningskontoret presenterade därför 2 tidigare beslutade investeringar som möjliga 

att flytta fram. Dessa är följande två: 

 Ridanläggning i Källtorp, flyttas till 2016  

 Älta sporthall, flyttats till år 2015  

 

De investeringar som föreslås vara fritidsnämndens investeringsplan under perioden 2013-

2015 redovisas i bilaga 1.  

 



 32 (75) 
 2 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Bilaga A Investeringsplan 2013-2015 – avser samtliga tidigare beslut och nya 

Bilaga B Investering - kampsportslokal 

Bilaga C Investeringar – förslag till framflyttade projekt 

Bilaga D Reinvesteringar lekplatser 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Behovet av förskolor är stort i hela kommunen, därför är det svårt att argumentera emot 

att en ny förskola byggs invid Sicklavallen. Samtidigt så finns ett stort behov av en fullstor 

fotbollsplan i området, något som inte riktigt kan ersättas av tillgång till plan i Nacka 

idrottspark. Problemet är den stora bristen på kommunal mark där en förskola skulle kunna 

etableras. Kommunens saknar framförhållning vad gäller tillgång till mark, detta på grund 

av den moderatledda majoritetens utförsäljningsiver.” 

 

- - - - - 
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§ 244 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning för 

naturreservatsnämnden 2013-2016 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

I Nacka kommun finns f.n. 12 naturreservat. Samtliga naturreservat är i stort behov av 

underhåll. Det handlar om åtgärder för att bevara och förstärka den biologiska mångfalden 

samt åtgärder för att öka tillgänglighet i reservaten för fler målgrupper. En del av 

underhållet kan planeras i förväg men en del av åtgärderna orsakas av yttre påverkan såsom 

stormar, översvämningar mm. Allteftersom reservaten blir fler ökar även medborgarnas 

förväntningar på skötsel och tillgänglighet.  

 

Naturreservatsnämnden hemställer dels om ett ökat anslag för 2013 med 3,5 miljoner 

kronor, dels om medel för 2014-2016. Orsaken är att nämnden saknar investeringsmedel 

från och med 2014 och framåt. Vid nya beslut om reservatsbildningar under perioden 

förutsätts att investeringsmedel kan justeras. 

 

Investeringarna som föreslås under perioden redovisas i nedanstående tabell.  

 

Förslag nya investeringar 2013 2014 2015 2016 

     

Velamsundsvägen 1,5 mkr    

Tillgänglighet 1,0 mkr 1,5 mkr 2 mkr 2 mkr 

Förvaltning och utveckling 1 mkr 3 mkr 3,5 mkr 4 mkr 

     

Totalt 3,5 mkr 4,5 mkr 5,5 mkr 6 mkr 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Bilaga 1 Förbättring av Velamsundsvägen  

Bilaga 2 Projekt för ökad tillgänglighet i reservaten 

Bilaga 3 Investering förvaltning och utveckling reservat 
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Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 245 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut kommunstyrelsen övrigt 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Ärendet omfattar två investeringsprojekt. Det första handlar om Nacka kommuns 

kartsystem, som har stora prestandaproblem och är resurskrävande att hålla i drift och 

underhålla. En förstudie har genomförts som anger huvuddragen av behov, vilken teknik 

som bör användas och vilka resurser som krävs för ett systembyte. Den totala investeringen 

har bedömts till knappt 5 mkr och systemet tros kunna tas i drift vid våren 2014. 

Finansieringen av avskrivningar och drift sker genom avgifter från systemet användare. 

 

Den andra investeringen avser utställningsproduktion och tillgänglighetsanpassning i 

museiprojektet HAMN, där kommunen skapar en besöksanläggning i Fisksätra med 

museum och restaurang. Den totala utgiften är beräknad till 4,0 mkr för 

utställningsproduktionen och 1,0 mkr för tillgänglighet och ramper. Tillväxtverket står för 

hälften av dessa, vilket innebär ett netto om 2,5 mkr. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Bilaga A investering HAMN 

Bilaga B investeringsbeslut nytt kartsystem  

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Nacka har under åren gjort flera investeringar i IT-system som både blivit mycket 

kostsamma och haft avsevärda brister. Vänsterpartiet ser att risken att det upprepas när det 

gäller nytt kartsystem är uppenbar. Nacka bör inte ge sig in och utveckla ett eget system 

utan istället, gärna i samarbete med andra kommuner, använda en färdig produkt.” 

 

- - - - - 
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§ 246 Dnr KFKS 2012/246-040 

Exploateringsredovisning 2012 Tertial 2 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att uppdra till exploateringsenheten 

att till nästkommande översyn se över hela projektet Danvikslösen med hänsyn till att 

projektet ifråga inte är aktuellt under planperioden. Större förändringar av trafiklösningarna 

ser ut att vara aktuella först efter det att Slussen byggts om, vilket idag bedöms vara klart 

2020. 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 140 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt 

tillkommer när positivt planbesked har lämnats. I år väntas 12 projekt avslutas. Det är tre 

månader sedan senaste budgetjusteringen gjordes i samband med T1 2012. Sammantaget 

för projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden ökar med 3,5 mkr. 

Budgetförändringen berör tre projekt, nämligen Tollare, Södra Hedvigslund och Stensö 

Udde. Förändringen i dessa projekt är totalt -3,3 mkr. Utöver detta sker mindre justeringar 

i ett antal projekt. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 19 augusti 2012, rev 19 september 2012 

Bilaga 1 Projekttabell, alla projekt 

Bilaga 2 Projekttabell, projekt med ny budget 

Bilaga 3 Projektbeskrivning för projekt med ny budget 

Bilaga 4 Nettoinvesteringstabell 

Bilaga 5 Projektlista 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till det utdelade 

förslaget med följande tillägg. 
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”Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar till exploateringsenheten att till nästkommande 

översyn se över hela projektet Danvikslösen med hänsyn till att projektet ifråga inte är 

aktuellt under planperioden. Större förändringar av trafiklösningarna ser ut att vara aktuella 

först efter det att Slussen byggts om, vilket idag bedöms vara klart 2020.” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vi instämmer i att projekt Danvikslösen bör utgå i nuvarande form. När det gäller 

Kvarnholmsförbindelsen så anser Vänsterpartiet att den inte ska byggas, således ska den 

utgå ur exploateringsredovisningen. Vi vill samtidigt påpeka att uppgifterna om kostnader, 

eller snarare bidrag till kostnaderna, är felaktiga. Något beslut om att använda hela det 

bidrag som kommer från exploateringen på Kvarnolmen till bron finns, så vitt vi vet, inte. 

Istället har det från början förutsatts att en stor del ska användas till andra 

infrastrukturinvesteringar i omgivningen som föranleds av byggnationerna på 

Kvarnholmen. Men detta är ett sätt för den moderatledda majoriteten att göra projektet 

Kvarnholmsförbindelsen mer smaklig för Nackaborna. Att sedan kostnaderna dyker upp 

på ett annat ställe, det säger man inget om.” 

 

- - - - - 
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§ 247 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringssammanställning kommunen totalt 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Den nya prognosen inklusive förslag på nya investeringar och projekt med förändring som 

föreslås i respektive nämnds ärenden samt ny prognos för exploatering ligger något högre 

jämfört med prognos vid T12012.  

 

Kommunens totala prognos för investeringar omsluter 1 815 mkr ( 1814 mkr tertial 1) för 

åren 2012-2015 (exkl. exploatering) under förutsättning att investeringsbeslut tas i enlighet 

med underlag från respektive nämnd. Inklusive exploatering blir prognosen 2 605 mkr för 

samma period. Prognosen för exploatering är 30 mkr högre för perioden 2012-2015 

jämfört med prognos vid tertial 1 2012.  

 

Tekniska nämnden föreslår nya projekt på 34,2mkr och återlämnar i år medel med 10,1 

mkr. VA-verket föreslår utökning av medel med 1,0mkr. Fritidsnämnden föreslår nya 

projekt på 11,0 mkr och Naturreservatsnämnden med 13,5 mkr. Kommunstyrelsen föreslår 

nya projektmedel med 7,5 mkr.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 248 Dnr KFKS 2011/251-041 

Tertialbokslut 2 år 2012 för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

I detta ärende redovisas insatta resurser och verksamhetsresultat för Nacka kommun vid 

tertial 2 samt årsprognos för 2012. Balanskravsresultatet prognostiseras till 68 mkr, vilket är 

47 mkr bättre än budget och 2 mkr sämre än prognosen i tertial 1. Avvikelsen jämfört med 

budget beror främst på större skatteintäkter än förväntat och återbetalning av 

försäkringspremier från AFA Försäkring. Årsprognosen för årets resultat är 161 miljoner 

kronor, 89 mkr bättre än prognosen vid tertial 1 främst beroende på en tomträttsförsäljning 

till en bostadsrättsförening. 

 

De flesta nämnder lämnar prognoser på budget i balans eller överskott för 2012. 

Kommunstyrelsen lämnar dock en årsprognos på - 80 mkr. Avvikelsen finns inom 

produktionsverksamheterna Förskola, fridtid och skola med -45 mkr, vilket är 15 mkr 

sämre än vid tertial 1, samt verksamheten sociala stödresurser med -5,5 mkr, vilket är 5,5 

mkr sämre än vid tertial 1. Inom stadsledningskontoret och dess stödresurser finns 

avvikelser på totalt -18 mkr, vilket är 15 mkr sämre än vid tertial 1, och inom 

fastighetsprocessen finns en avvikelse mot budget på totalt -9,2 mkr, en förbättring på 2,4 

mkr jämfört med tertial 1.  

 

Årsprognosen för nettoinvesteringar 2012 ligger fortfarande på en hög nivå och uppgår till 

698 mkr, men är klart lägre än prognosen i tertial 1 som uppgick till 792 mkr 

 

Kommunen bedöms inte leva upp till god ekonomisk hushållning, främst p.g.a. 

underskottet i kommunstyrelsen. Vidare ligger flera av de finansiella nyckeltalen under 

målet kommunal ekonomi i balans under målnivåerna. Nettokostnadsandelen, d.v.s. 

nettokostnaderna i relation till skatteintäkterna, uppgår till 100,2 procent. Målet är att 

måttet inte ska överskrida 97,5 procent. Skattefinansieringsgraden av investeringar ligger på 

54 procent, vilket är en ökning sedan 2011 men fortfarande betydligt under målet på 100 

procent.  

 

Verksamhetsresultaten bedöms överlag vara bra, bl.a. med förbättrade resultat inom 

förskola och skola och fortsatt hög andel nöjda kunder inom socialtjänsten. 
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Den totala sjukfrånvaron för kommunens medarbetare vid tertial 2 var 4,6 procent, vilket 

är en liten ökning jämfört med motsvarande period 2011. Det är den långa sjukfrånvaron 

som ökat något. Målet för sjukfrånvaron är att den ska vara högst 4 procent. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 september 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 249 Dnr KFKS 2010/178-875 

Risk - och sårbarhetsanalys för projekt HAMN 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Projektledaren bedömer att det finns vissa risker med projektet som framförallt är 

ekonomiska. Projektledaren bedömer dock att det finns stora möjligheter med HAMN-

projektet som kommer vara till gagn för kommunen och framförallt lokalsamhället 

Fisksätra. Det finns stor potential att utveckla besöksanläggningen under de närmaste åren 

och därmed utöka antalet besökare. 

 

Om projektet skulle avbrytas skulle det innebära en stor kostnad för kommunen men också 

stor badwill. 

 

Undertecknad förordar kommunstyrelsen att handlingsalternativet med 25 000 besökare är 

ett troligt scenario. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det finns mycket positivt med projektet HAMN och vad det kan komma att bidra till i 

Fisksätra. Vänsterpartiet är dock fortfarande mycket tveksamma till projektets fortsättning. 
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Den risk och sårbarhetsanalys som gjorts avseende projektet HAMN saknar väsentliga 

delar och felbedömer kostnader och intäkter grovt: Vad händer om projektet stoppas, vad 

händer om en hotellentreprenör inte tecknar avtal, vad händer om en restauratör inte 

tecknar avtal. Vad händer om företaget Nacka Pir får ekonomiska svårigheter, t ex genom 

att kommunens meddelägare (och företagets framtida helägare) skulle gå i konkurs.  

Driftkalkylerna för HAMN bedömer vi som helt orealistiska. Det gäller allt från intäkterna 

från butik, restaurang och entréavgifter. Att kunna dra runt verksamheten med 2 personer 

(3 om man uppnår 75000 besökare) verkar tagna ur luften. En jämförelse med andra 

museer (mycket finns tillgängligt på Internet) visar också att bedömningen av entréavgifter 

ligger långt över vad andra museer tar in. Bedömningen av behov av personal är grovt 

underskattad. Även om nu kalkylerna bygger på en antagen besöksmängd om 25000 

personer per år, och inte 100 000 som ursprungligen, så tror vi att även det är för 

optimistiskt.  

Det positiva med den nya kalkylen är att man klart visar på att kommunen måste skjuta till 

medel varje år för att hålla verksamheten igång, det är bättre att kalkylera med det än att det 

kommer som en överraskning. Med bakgrund av våra bedömningar av kalkylerna så tror vi 

ändå att underskotten kommer att bli betydligt större än angett.  

Vi vill alltså att en ny driftkalkyl tas fram. För att få en mer realistisk kalkyl så föreslår vi att 

kommunen tar hjälp av erfarna museipersoner på andra museer. Vi vill inte att ansvaret för 

HAMN-projektet överförs till kulturnämnden utan att det ska ligga kvar på 

kommunstyrelsen, vi ser en uppenbar risk att det skulle komma att utgöra en gökunge i 

kulturnämndens budget. ” 

 

- - - - - 
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§ 250 Dnr KFKS 2012/536-206 

Justering av taxa för planering, byggande, kartor och 

mättjänster 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

1. Kommunstyrelsen beslutar att grundbeloppet (G) i Taxa för planering, byggande, 

kartor och mättjänster höjs från 51 till 52. 

 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner den justerade taxan 

för planering, byggande, kartor och mättjänster i enlighet med bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att stadsledningskontoret får i 

uppdrag att komplettera beslutsunderlaget till kommunstyrelsen med ett underlag som 

utförligare sätter in föreslagna avgiftsförändringar i ett sammanhang – exempelvis frågan 

om avgiftstäckningsgrad. 

 

Ärende 

En översyn av den gällande taxan för planering, byggande, kartor och mättjänster har 

genomförts. För att de tjänster som erbjuds inom ramarna för taxan ska ha 

kostnadstäckning bör en justering av grundbeloppet (G) som multipliceras med faktorn för 

respektive uppdrag göras. För vissa uppdrag bör även en höjning av de faktorer som 

multipliceras med grundbeloppet (G) göras.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2012 

Bilaga 1 Förslag till Taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 250 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 250 

1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunstyrelsen beslutar att 

grundbeloppet (G) i Taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster höjs från 

51 till 52. 
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2. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige godkänner den 

justerade taxan för planering, byggande, kartor och mättjänster i enlighet med bilaga 

1 till tjänsteskrivelsen. 

 

3. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden gav i uppdrag till nämndens controller att ta 

fram jämförande redogörelse av ett antal länskommuners taxor. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag samt att 

stadsledningskontoret får i uppdrag att komplettera beslutsunderlaget till kommunstyrelsen 

med ett underlag som utförligare sätter in föreslagna avgiftsförändringar i ett sammanhang 

– exempelvis frågan om avgiftstäckningsgrad. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottetet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 251 Dnr KFKS 2012/521-406 

Förslag till ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, 

tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för Nacka 

kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, 

och att taxan ska börja gälla från den 1 januari 2013. 

Ärende 

Miljöenheten har föreslagit viss modifiering och höjning av ansöknings- och 

tillsynsavgifterna med anledning av bland annat ändringar i alkohollagen (SFS 2010: 1622). 

Övriga avgifter föreslås oförändrade. 

 

Handlingar i ärendet 

Social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2012 

Bilaga 1 Förslag till ändring av taxor 

Bilaga 2 Jämförelsetabell med andra kommuners avgifter  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 130 

Social- och äldrenämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för 

Nacka kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria 

läkemedel, och att taxan ska börja gälla från den 1 januari 2013. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med social- och äldrenämndens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 252 Dnr KFKS 2012/156-040 

Mål och budget 2013-2015 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen kallas till ett extra sammanträde i Nacka stadshus, sammanträdesrummet 

Orminge måndagen den 12 november kl 8.30. 

På sammanträdet kommer oppositionens budgetar att behandlas. 

 

Ärende 

Ekonomidirektören Hans Nyström gav en kort information om budgetprocessen. 

Nämndernas förslag kommer att läggas ut på kommunens hemsida Mål och budget 2013. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet noterar informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 253 Dnr KFKS 2012/469-280 

Fortsatt utvecklingsarbete inom fastighetsprocessen och 

fastställande av projektstyrningsmodell  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet och uppdrar åt 

stadsledningskontoret att fullfölja förändringsarbetet inom fastighetsprocessen i enlighet 

med redovisad aktivitetsplan.   

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer preliminärt föreslagen projektstyrningsmodell 

för fastighetsprojekt i enlighet med bilaga b till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse och 

uppdrar åt fastighetsdirektören att snarast återkomma med förslag till politiska 

avstämningspunkter kopplat till pågående översyn av kommunstyrelsens 

delegationsordning. När förslag till ny delegationsordning och modell för politiska 

avstämningspunkter under ett projekt är på plats kan kommunstyrelsen slutligt ta ställning 

till projektstyrningsmodellen. 

 

Ärende 

I det pågående utvecklingsarbetet med fastighetsprocessen har ansvariga enheter tidigare 

tagit fram en verksamhetsplan med tillhörande handlingsplaner och en ny organisation 

infördes den 1 maj 2012. I detta ärende redovisas en aktivitetsplan och ett förslag på en 

projektstyrningsmodell för de gemensamma processer och rutiner som bör hanteras på 

samma sätt i alla projekt, för att säkerställa att projektmålen uppnås. Under hösten kommer 

stadsledningskontoret att ta fram en övergripande beskrivning av fastighetsprojekten, där 

även de politiska besluten i olika typer av ärenden och tidpunkterna för dem, ingår. Med 

detta följer också förslag på förändringar i delegationsordningen, i syfte att säkerställa 

politiskt inflytande och en effektiv beslutsprocess i projekten. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 216 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 

Bilagor 

B aktivitetsplan fastighet 

C projektstyrningsmodell 

 



 49 (75) 
 2 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 216 

Ärendet bordlades till nästa möte den 2 oktober 2012. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog till stadsdirektören att tillsammans med 

fastighetsdirektören dessförinnan ha ordnat en särskild genomgång, ”miniseminarium”, dit 

arbetsutskottet inbjuds för en fördjupad genomgång av föreslagen process. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till eget, utdelat förslag. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet och uppdrar åt 

stadsledningskontoret att fullfölja förändringsarbetet inom fastighetsprocessen i enlighet 

med redovisad aktivitetsplan.   

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer preliminärt föreslagen projektstyrningsmodell 

för fastighetsprojekt i enlighet med bilaga b till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse och 

uppdrar åt fastighetsdirektören att snarast återkomma med förslag till politiska 

avstämningspunkter kopplat till pågående översyn av kommunstyrelsens 

delegationsordning. När förslag till ny delegationsordning och modell för politiska 

avstämningspunkter under ett projekt är på plats kan kommunstyrelsen slutligt ta ställning 

till projektstyrningsmodellen.” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 

 



 50 (75) 
 2 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 254 Dnr KFKS 2012/469-280 

Kravspecifikation för förskolebyggnader 

Beslut 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att föreslaget dokument får utgöra 

rekommendation inför tillkomsten av nya förskolelokaler och gör följande ändringar och 

kompletteringar i dokumentet: 

 

• Dokumentet tillförs en inledning med följande lydelse:  

 

”Vid upphandling av nya förskolelokaler finns behov av riktlinjer, som stödjer en bra förskoleverksamhet 

samtidigt som kommunen hushållar väl med såväl ekonomi som miljö. Kommunstyrelsen, som huvudman 

för kommunens fastighetshållning, vill därför framhålla vikten av att föreliggande rekommendation används 

så att sammantaget kostnadseffektiva lösningar erhålls. Rekommendationer och enhetlighet behövs – 

samtidigt som det i varje projekt måste finnas utrymmer för den flexibilitet som behövs för att klokt 

hushålla med kommunens resurser. Lokaler är en viktig resurs för att kunna ge bra verksamhet, men är 

samtidigt bara ett stöd för det viktiga mötet mellan dem kommunen är till för, i detta fall förskolebarnen, 

och den förskolepersonal som utgör kärnan i det verksamheten erbjuder. När vi arbetar fram en ny lokal 

måste vi därför vara lyhörda för att kunna kompromissa med enskildheter i en sådan här rekommendation 

i ett läge där detta ger möjlighet till sänkta kostnader för lokalerna, vilket i sin tur ger mer utrymme för 

personal och andra direkta verksamhetskostnader. Strävan efter det lokalmässigt ”bästa” får inte bli ”det 

godas fiende”. Kommunstyrelsens ambition är således att denna rekommendation ska användas på ett 

klokt sätt, där ständigt ”tekniska krav” vägs mot verksamhetens behov och kostnaderna för åtgärderna. 

Det är också viktigt att på rätt sätt använda rekommendationerna när kommunen har behov av att 

tillskapa förskolelokaler integrerade i andra byggnader, befintliga eller tillkommande. Med en utveckling 

där delar av Nacka mer och mer blir ”stad” minskar möjligheten att på traditionellt sätt uppföra förskolor 

som enplansbyggnader på förhållandevis stora egna tomter. Här, liksom också på många håll även i övrigt i 

kommunen, är konkurrensen om markanvändningen stor, vilket motiverar lösningar där marken också 

rymmer andra behov – inte minst bostäder.” 

 

• Dokumentets rubrik ”Kravspecifikation” byts till ”Rekommendation”. 

• Under avsnitt 2.7 på sidan 5 ersätts första meningen, med anledning av att gällande 

BBR-krav kommer förändras, till att få följande lydelse: 

 

”Byggnader skall projekteras för ett energikrav motsvarande minst modellen ”Green building”. Det är 

angeläget med mycket god energihushållning. Optimala lösningar måste beakta livscykelkostnaderna (via 

”LCC-kalkyler”).” 
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Ärende 

Nacka kommun skall bygga ändamålsenliga förskolor för barn och personal utifrån 

läroplanen. Kravspecifikation förskolebyggnader är ett program som syftar till att fungera 

som en övergripande funktionsbeskrivning vid projektering av kommunens förskolor. 

Syftet är även att säkerställa rätt nivå på utformningen samt formulera minimikrav på 

utförandet. Dessutom skall förvaltningsaspekter beaktas för att optimera den långsiktiga 

driftekonomin i fastigheterna. Kravspecifikation förskola har arbetats fram av bygg- och 

förvaltningsenheten tillsammans med kultur och utbildningsenheten.  

 

Kravspecifikationen är ett levande dokument som kontinuerligt behöver uppdateras efter 

bland annat gällande lagstiftning och standard.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 217 

Byggenhetens tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 

Bilaga b kravspecifikation för förskola 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 217 

Ärendet bordlades till nästa möte den 2 oktober 2012. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog till stadsdirektören att tillsammans med 

fastighetsdirektören dessförinnan ha ordnat en särskild genomgång, ”miniseminarium”, dit 

arbetsutskottet inbjuds för en fördjupad genomgång av förslaget. Genomgången 

samordnas med den kopplad till föregående ärende. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till eget, utdelat förslag. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att föreslaget dokument får utgöra 

rekommendation inför tillkomsten av nya förskolelokaler och gör följande ändringar och 

kompletteringar i dokumentet: 

 

• Dokumentet tillförs en inledning med följande lydelse:  

 

”Vid upphandling av nya förskolelokaler finns behov av riktlinjer, som stödjer en bra förskoleverksamhet 

samtidigt som kommunen hushållar väl med såväl ekonomi som miljö. Kommunstyrelsen, som huvudman 

för kommunens fastighetshållning, vill därför framhålla vikten av att föreliggande rekommendation används 
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så att sammantaget kostnadseffektiva lösningar erhålls. Rekommendationer och enhetlighet behövs – 

samtidigt som det i varje projekt måste finnas utrymmer för den flexibilitet som behövs för att klokt 

hushålla med kommunens resurser. Lokaler är en viktig resurs för att kunna ge bra verksamhet, men är 

samtidigt bara ett stöd för det viktiga mötet mellan dem kommunen är till för, i detta fall förskolebarnen, 

och den förskolepersonal som utgör kärnan i det verksamheten erbjuder. När vi arbetar fram en ny lokal 

måste vi därför vara lyhörda för att kunna kompromissa med enskildheter i en sådan här rekommendation 

i ett läge där detta ger möjlighet till sänkta kostnader för lokalerna, vilket i sin tur ger mer utrymme för 

personal och andra direkta verksamhetskostnader. Strävan efter det lokalmässigt ”bästa” får inte bli ”det 

godas fiende”. Kommunstyrelsens ambition är således att denna rekommendation ska användas på ett 

klokt sätt, där ständigt ”tekniska krav” vägs mot verksamhetens behov och kostnaderna för åtgärderna. 

Det är också viktigt att på rätt sätt använda rekommendationerna när kommunen har behov av att 

tillskapa förskolelokaler integrerade i andra byggnader, befintliga eller tillkommande. Med en utveckling 

där delar av Nacka mer och mer blir ”stad” minskar möjligheten att på traditionellt sätt uppföra förskolor 

som enplansbyggnader på förhållandevis stora egna tomter. Här, liksom också på många håll även i övrigt i 

kommunen, är konkurrensen om markanvändningen stor, vilket motiverar lösningar där marken också 

rymmer andra behov – inte minst bostäder.” 

 

• Dokumentets rubrik ”Kravspecifikation” byts till ”Rekommendation”. 

• Under avsnitt 2.7 på sidan 5 ersätts första meningen, med anledning av att gällande 

BBR-krav kommer förändras, till att få följande lydelse: 

 

”Byggnader skall projekteras för ett energikrav motsvarande minst modellen ”Green building”. Det är 

angeläget med mycket god energihushållning. Optimala lösningar måste beakta livscykelkostnaderna (via 

”LCC-kalkyler”).” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 255 Dnr KFKS 2012/525-293 

Hyreshöjning för boende hos Nacka Seniorcenter 

Beslut 

Ärendet återremitteras till förvaltningsenheten för ytterligare beredning. Ärendet tas åter 

upp på kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 november 2012. 

 

Ärendet 

Ärendet avser hyresuppräkning med 2,9 % för personer som bor i särskilda boendena inom 

Nacka Seniorcenter avseende 2012 års hyresnivå. I enlighet med tidigare år fastställs 

hyresuppräkningen efter en avvägning av de jämförelsetal som framkommer när Stena 

Fastigheter AB och Wallenstam AB fastställt sin hyresuppräkning inom Nacka kommun.  

 

De berörda särskilda boendena är Ektorpshemmet, Sjötäppan, Sofiero och Tallidsgården. 

Hyresuppräkning kommer ske per 2012-01-01 och tas ut retroaktivt från 2012-01-01. 

  

Den föreslagna hyreshöjningen om 2,9 % har räknats fram genom att jämföra mot den 

höjning av hyror som Stena Fastigheter AB och Wallenstam AB har gjort i Nacka kommun 

på hyresbostäder. Valet att relatera hyreshöjningen till Stena Fastigheter AB och 

Wallenstam AB kommer från frånvaron av allmännytta i kommunen, och dessa aktörers 

dominerande ställning i området. 

 

Under 2012 höjde Stena Fastigheter AB sina hyror i området med 2,7 % och Wallenstam 

AB gjorde motsvarande i Älta med 2,5 % och i Saltsjö-Boo med 3,5 %. Vilket ger ett medel 

på 2,9 % hyreshöjning. 

 

Handlingar i ärendet 

Förvaltningsenhetens tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet återremitteras till förvaltningsenheten för ytterligare 

beredning. Ärendet tas åter upp på kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 november 2012. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

- - - - - 
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§ 256 Dnr KFKS 2012/390- 

Upphandling verksamhetsanpassning Myran särskola i 

södra Boo 

Beslut  
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott antar anbudsgivare nr 2. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar åt fastighetsdirektören att teckna 

kontrakt med antagen anbudsgivare. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punken 2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Ärendet 

Nacka kommun har genomfört en upphandling med förenklat förfarande enligt 15 kap. 

lagen om offentlig upphandling, LOU, avseende verksamhetsanpassning Myran särskola 

samt byggentreprenad avseende ytskiktsrenovering.  

 

Upphandlingen har annonserats i e-avrop och på kommunens hemsida. Två anbud har 

kommit in. Prövningen av anbuden har skett i enlighet med förfrågningsunderlaget. 

Kvalificeringskraven enligt 10 kap 1-4 §§ LOU och genomgång av ska kraven har gjorts.  

 

Efter sammanställningen har anbuden granskats gentemot förfrågningsunderlaget av 

inköpsenheten och byggenheten. I samråd föreslår de att byggenheten antar anbudsgivare 

nr 2.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

B utvärdering av inkomna anbud  

 

Yrkande 

Erik Langby (M) yrkade bifall till byggenhetens förslag med följande justering. 

 

Punkt 2  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott tecknar kontrakt med antagen anbudsgivare” 
 
ändras till 
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”Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar åt fastighetsdirektören att teckna kontrakt med 

antagen anbudsgivare.” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 257 Dnr KFKS 2012/535-009 

Handlingsplan för social- och äldrenämndens behov av 

bostäder 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar den av social- och äldrenämnden antagna handlingsplanen för 

social- och äldrenämndens behov av bostäder till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen noterar att handlingsplanen för dess del kommer att handläggas av 

ansvariga enheter inom fastighetsprocessen. 

 

Ärendet 

Social- och äldrenämnden har vid sitt sammanträde den 21 augusti 2012, § 124, beslutat att 

anta en handlingsplan för socialtjänstens behov av bostäder 2013-2018. Nämnden 

beslutade att överlämna handlingsplanen kommunstyrelsen och miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden för att de inom respektive ansvarsområde ska vidta åtgärder så att 

behovet av bostäder för socialtjänstens målgrupper tillgodoses.  

 

Handlingsplan ska ligga till grund för den fortsatta planeringen av bostäder för de målgrup-

per kommunen enligt socialtjänstlagen har det yttersta ansvaret för. Social- och äldrenämn-

den genomför kontinuerligt en inventering av behovet av bostäder för äldre, personer med 

funktionsnedsättning samt personer med särskilda behov. Nämnden kommer att följa upp 

planen årligen. 

 

Social- och äldrenämnden framhåller att det krävs resurser, riktlinjer, rutiner och ett nära 

samarbete med andra nämnder, fastighetsägare och brukarorganisationer för att social- och 

äldrenämndens behov av bostäder ska kunna tillgodoses. För kommunstyrelsens delrör 

handlingsplanen rollen som fastighetsägare och hyresvärd i förhållande till social- och 

äldrenämnden och de personer som beviljas stöd i form av bostäder. Handlingsplanen 

kommer för kommunstyrelsen att handläggas av ansvariga enheter inom 

fastighetsprocessen. Förslag som innebär att nya bostäder ska tillkomma kommer sedan att 

hanteras som egna ärenden. 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2012 

Social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 124 

Handlingsplan 

Förteckning befintliga bostäder 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 124 

1. Social- och äldrenämnden beslutade att anta föreslagen Handlingsplan för 

socialtjänstens behov av bostäder 2013-2018. 

2. Social- och äldrenämnden beslutade att överlämna Handlingsplan för 

socialtjänstens behov av bostäder 2013-2018 till kommunstyrelsen och miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden för att de inom respektive ansvarsområde ska vidta 

åtgärder så att behovet av bostäder för socialtjänstens målgrupper tillgodoses. 

3. Social- och äldrenämnden beslutade att Handlingsplan för socialtjänstens behov av 

bostäder 2013-2018 ska uppdateras årligen. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 

stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vi välkomnar att en handlingsplan görs. Den visar att bostadsbehovet är stort. Vi ser dock 

att behovet aldrig kommer att kunna tillgodoses förrän ett kommunalt bostadsbolag 

kommer till stånd!” 

 

- - - - - 
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§ 258 Dnr KFKS 2012/40 

Ansvaret för försörjningsstöd 

Beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret har utrett förslaget kring att ansvaret för försörjningsstödet ska 

flyttas från social- och äldrenämnden (SÄN) till arbets- och företagsnämnden (AFN) och 

föreslog kommunfullmäktige vid sitt sammanträde 13 juni 2012 att en överflyttning av 

ansvaret för försörjningsstödet skulle ske till AFN och träda i kraft 1 januari 2013. 

Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet och begärde in kompletteringar. 

Stadsledningskontoret har utifrån återremissen gjort en kompletterande utredning med 

berörda via intervjuer. AFN har framfört att fördelar med en överflyttning av 

nämndansvaret är att fler personer som idag står utanför arbetsmarknaden får möjlighet att 

aktivt delta i arbetslinjens olika insatser. Dessutom skulle en huvudman säkerställa en 

kontakt och en planering där ekonomi och arbete hänger ihop i en helhet. Idag har 

medborgaren liksom Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan två kontaktpersoner på 

kommunen. SÄN framför nackdelar med förslaget där de ser en risk med att försämra den 

uppdelade fokusering som idag finns på arbetslinjen. Dessutom bedömer SÄN att det finns 

en risk för att samverkansfrågan kring insatser för personer med mer komplexa problem än 

arbetslöshet riskerar att blir fler för nämnderna att hantera om förslaget går igenom. 

Utifrån de fördelar och nackdelar som framförts från AFN och SÄN under den 

kompletterande utredningen kvarstår bedömningen och förslaget att nämndansvaret för 

försörjningsstödet flyttas från SÄN till AFN. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 106 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2012 

Kommunstyrelsen den 13 juni 2012 § 190 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 maj 2012 § 157 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2012 

Stadsledningskontorets utredning den 1 februari 2012 

Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 

Tjänsteskrivelse till social- och äldrenämnden den 16 mars 2012 

Arbets- och företagsnämnden den 22 februari 2012 
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Yttrande fackförbundet Vision  

Yttrande fackförbundet Akademikerförbundet SSR  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 106 

Arbets- och företagsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att beakta arbets- och 

företagsnämndens ställningstagande, angående ändrat nämndansvar för försörjningsstöd. 

 

Arbets- och företagsnämnden beslutade justera följande mening i tjänsteskrivelsen; 

 ”AFN:s arbetslinje utgår från tron på att människor kan och vill arbeta eller studera 100 

procent av sin förmåga och att nästan alla som uppbär försörjningsstöd borde vara aktuella 

för arbetslinjen” med meningen,  

”grundvärderingen i arbetslinjen är tron att alla kan och vill bidra efter sin förmåga, och 

arbetsmarknadsinsatser är ett viktigt verktyg i detta arbete, att rusta människor för arbete. 

Därför borde nästan alla som uppbär försörjningsstöd vara aktuella för arbetslinjen.” 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 juni 2012 § 190 

Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet  

 För att få en redovisning av hur nuvarande ansvarsfördelning fungerar, dess för- 

och nackdelar 

 För att få en kostnadskalkyl av nuvarande modell, där social- och äldrenämnden har 

ansvaret för försörjningsstödet 

 För att få en kostnadskalkyl av den föreslagna modellen, där arbets- och 

företagsnämnden har ansvaret. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 maj 2012 § 157 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 22 februari 2012 § 67 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att förändra arbets- och 

företagsnämndens reglemente från och med 1 januari 2013 avseende § 2 punkt C;  

 

Arbets- och företagsnämnden ansvarar för fullgörande, uppföljning och utvärdering av uppgifter som enligt 

lag eller författning ankommer på socialnämnd, annan kommunal nämnd eller annars åligger kommunen, 

avseende stöd och insatser för att stå till arbetsmarknadens förfogande, vilket inkluderar arbetsmark-

nadsfrågor, integrationsfrågor och övergripande kompetensfrågor. Nämnden ansvarar även för 

försörjningsstöd enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen. 
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Beslut i social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 45 

Social- och äldrenämnden avstyrkte remissförslaget om att ansvaret för försörjningsstöd 

flyttas till arbets- och företagsnämnden. Nämnden föreslog att nuvarande organisation 

kvarstår och att båda nämnderna får ett gemensamt uppdrag att fortsätta utveckla och 

effektivisera samverkansformerna. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Social och äldrenämnden avstyrkte kraftfullt den nu aktuella förändringen när nämnden 

hade frågan på remiss i våras. Vänsterpartiet instämmer till fullo i de argument som 

framfördes där, argument som gemensamt stöddes av moderaterna, folkpartiet, 

socialdemokraterna och miljöpartiet förutom vänsterpartiet. Vi vidhåller att det vore 

synnerligen olämpligt att överföra ansvaret för försörjningsstödet från SÄN till Arbets- och 

företagsnämnden.”  

 

- - - - - 
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§ 259 Dnr KFKS 2012/522-003 

Ändring i arkivreglementet 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta om följande ändringar i 

arkivreglementet. 

 

1. § 2 om myndighetens arkivansvar ändras i enlighet med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Ansvaret gäller oberoende av media och format. 

 

 

2. § 8 om överlämning ändras i enligt med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, 

i enlighet med upprättad 

dokumenthanteringsplan, överlämnas till 

kommunarkivet för fortsatt vård. Myndigheten 

skall tillsammans med arkivmyndighetens 

företrädare komma överens om hur 

överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, i 

enlighet med upprättad dokumenthanteringsplan, 

överlämnas till kommunarkivet för fortsatt vård. 

Myndigheten skall tillsammans med 

arkivmyndighetens företrädare komma överens om 

hur överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

Om en kommunal myndighet har upphört och dess 

verksamhet inte har förts över till annan myndighet ska dess 

arkiv överlämnas till arkivmyndigheten inom tre månader - 

såvida inte annat särskilt överenskommits. 

Ärende 

Det har uppmärksammats att arkivreglementet behöver kompletteras med förtydliganden 

om att ansvar för arkiv gäller oavsett media och format samt även kompletteras med 
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förtydligande regler om överlämnande av arkiv när en myndighet (nämnd) upphör. 

Förtydligande tillägg har gjorts i §§ 2 och 8 i kommunens arkivreglemente. 

Arkivreglemente, se reglementet via följande länk;  

 

Handlingar i ärendet 

Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Bilaga  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med kontaktcenters förslag. 

 

- - - - - 
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§ 260 Dnr KFKS 2012/523-003 

Avhändande av skolhälsovårdsjournaler 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

1. Nacka kommun avhänder sig skolhälsovårdsjournaler på papper för elever som 

byter skola till annan kommun, till den kommunala huvudman där eleven har sin 

skolgång. 

 

2. Nacka kommun slutarkiverar själv de skolhälsovårdsjournaler där eleven avslutar 

sin skolgång i Nacka.  

 

3. I de fall en elev byter skola till en enskild skola och där skolhälsovården bedrivs av 

privat vårdgivare överförs endast kopior av journalen. 

 

4. Nacka kommun anser att skolhälsovårdsjournaler skall slutarkiveras i den kommun 

där eleven avslutar sin skolgång. 

 

Ärende 

För att kunna följa en elevs hälsa och utveckling under hela skoltiden från förskoleklass till 

gymnasiet är det viktigt att skolhälsovårdsjournalen följer med eleven under hela skoltiden. 

När en elev flyttar och byter skola till en annan kommun skickas idag kopior av journalen 

från Nacka till den nya kommunen.  

 

Sveriges kommuner och Landsting (SKL) har givit ut ett cirkulär Hantering av barn- och 

skolhälsovårdsjournaler (09:44) som anger några olika alternativ. Kommunarkivet föreslår, i 

samråd med barn- och elevhälsan i Nacka kommun, det SKL-alternativ som innebär 

avhändning av journal till annan kommunal huvudman då elev byter kommun.  För att 

detta skall få ske krävs årligt beslut i kommunfullmäktige (15 § 2 st. arkivlagen). 

 

I de fall en elev byter skola till en enskild skola och där skolhälsovården bedrivs av 

enskild/privat vårdgivare får originaljournal aldrig överlämnas utan då kan endast kopior av 

journalen lämnas ut. 
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Handlingar i ärendet 

Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

SKL cirkulär Hantering av barn- och skolhälsovårdsjournaler (09:44) 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med kontaktcenters förslag. 

 

- - - - - 
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§ 261 Dnr KFKS 2012/524-040 

Delrapport för uppföljning av beslut om rationalisering och 

effektivisering av kontorsorganisationen  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen och att slutrapport för uppföljning av beslutet 

om rationalisering och effektivisering av kontorsorganisationen redovisas i samband med 

årsbokslutet. 

 

Ärende 

De rationaliseringar som initierats för kontorsorganisationen motsvarar ca 15 tjänster vilket 

motsvarar en effektivisering på ca 7,5 mkr 2012. Kostnaden för inhyrd administrativ 

personal beräknas minska med ca 1 miljon kronor 2012 jämfört med 2011. Tendensen är 

även att kontorsorganisationen anlitar färre timanställda och konsulter.  För att kunna 

genomföra produktivitets, - effektivitets och kvalitetsförbättringar framöver har 

nyrekryteringar gjorts då det funnits behov av att förstärka nyckelbefattningar. Fortsatt 

kraftsamling kring utveckling, rationalisering och effektivisering genomförs under tertial 3 

och redovisas i samband med årsbokslutet. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 262 Dnr KFKS 2010/527-009 

 

Åtgärder med anledning av medborgarförslag om 

minoritetsspråk 

Beslut 

Ärendet bordläggs till arbetsutskotts sammanträde den 4 december 2012. 

Ärende 

En utredning är genomförd utifrån ett inkommet medborgarförslag att Nacka kommun ska 

ansluta sig till förvaltningsområdet för finska. Minoritetslagstiftningen innebär att 

kommunen ska leva upp till ett grundskydd för de nationella minoriteterna men 

kommunen kan även frivilligt ansluta sig till att bli ett förvaltningsområde för ett eller flera 

minoritetsspråk.  

 

Då det finns osäkerhetsfaktorer kring att bli förvaltningsområde såsom behovsfrågan, 

statsbidraget, utträdesklausul, kraven på språkkompetensen hos handläggande personal 

samt att det inte finns forskningsresultat från nuvarande förvaltningsområden föreslås att 

kommunen inte ska ansöka om att ingå i förvaltningsområdet. Men för att leva upp till 

grundskyddet i lagstiftningen bör kommunen genomföra aktiviteter föreslagna i 

beslutsförslaget. Om kommunen får en samtalspartner i form av en finsk förening och kan 

ha en bra dialog med minoritetsrepresentanter kan vi gemensamt ta fram en behovsbild 

och göra prioriteringar. Frågan om anslutning till förvaltningsområde kan om behov finns 

återupptas till kommande år.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 114 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012  

Utredning 9 februari 2012, Nacka som finskt förvaltningsområde 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 114 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Medborgarförslag den 5 oktober 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 114 

Ärendet återremitterades till stadsledningskontoret för att behandlas i samband med Mål 

och Budget 2013-2015. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 mars 2012 § 78 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 februari 2012 § 48 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011§ 114 

Kommunstyrelsen uppdrog åt stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken 

servicenivå de som har finska som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig 

med detta färdigbehandlat. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen uppdra åt 

stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken servicenivå de som har finska 

som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig med detta färdigbehandlat. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs till sammanträdet den 4 december 2012. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 263 Dnr KFKS 2010/178-639 

Förändring av skolpengen 
Motion den 12 mars 2012 av Sidney Holm (MP). 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Ärende 

Miljöpartiet har motionerat om att kommunens egna förskolor och skolor ska få full ersätt-

ning för sina hyreskostnader i ett system utanför skolpengen. Motionären pekar på att det 

är viktigt att alla förskolor och skolor får lika mycket pengar per elev till den pedagogiska 

verksamheten.  

Stadsledningskontoret anser att Miljöpartiets yrkande strider mot Nacka kommuns styr-

princip att ansvar och befogenheter ska vara delegerat till lägsta effektiva nivå genom att 

förskolechefer och rektorer inte kan påverka sin verksamhets resurser till fullo. 

Utbildningsnämnden har förslagit att motionen ska avslå motionen. 

Stadsledningskontoret instämmer i utbildningsnämndens förslag och föreslår att motionen 

ska avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 juni 2012 

Utbildningsnämnden den 14 juni 2012 § 41 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Utbildningsnämnden den 14 juni 2012 § 41 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen ” Förändring av 

skolpengen ”. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till motionen. 
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Erik Langby (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Erik 

Langbys yrkande. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Socialdemokraterna har vid olika tillfällen, bl a i våra budgetförslag kritiserat nuvarande 

internhyressystem och yrkat på att det internhyressystem som Nacka kommun använder sig 

av ska göras om. Ofta har majoriteten hänvisat till att det inte går att lyfta ur hyran ur 

skolpengen, något som visat sig vara felaktigt. Under senare tid har två exempel 

aktualiserats hur nuvarande hyressystem missgynnar vissa elever i Nacka – Fisksätraskolan 

och Stavsborgsskolan har drabbats av att andelen av deras skolpeng som går till hyra är 

betydligt större än för andra skolor. Det är naturligtvis inte rimligt att vissa elever får 

mindre lärartid och/eller läromedel för att skolan är ”för stor” för antalet elever. 

Därmed instämmer socialdemokraterna i Miljöpartiets motion och reserverar sig mot 

beslutet att avslå den.” 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Ett nytt internhyressystem är nu under utarbetande. Av vad som hittills presenterats så 

kan vi bara konstatera att, även om de värsta effekterna för några skolor minskas, så finns 

grundproblemet med internhyran kvar. Fastighetskontorets ökade kostnader för 

skollokalerna innebär också att den totala hyran kommer att öka. Vänsterpartiet har i våra 

budgetförslag sedan 1998 krävt att internhyressystemet för skolan avskaffas så att alla 

skolor och elever ges likvärdiga villkor. När nu Miljöpartiet ställer samma krav i den här 

motionen så kan vi bara instämma i den.” 

 

- - - - - 
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§ 264 Dnr KFKS 2012/179-809 

Förutsättningar för nattvandare 
Motion den 12 mars 2012 av Gunnel Nyman Gräff, Mattias Qvarsell och Zakia Mirza (S) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då behovet av 

stöd till nattvandrarföreningar kan tillgodoses genom Polarna Nacka och nätverket 

nattvandring.nu. 

 

Ärende 

I motionen föreslås att kommunen ska inrätta en särskilt projekttjänst för att hjälpa lokala 

nattvandrarföreningar och samverka med föräldrar, fritidsgårdar och andra aktörer för 

att stödja nattvandrarverksamhet i hela Nacka.  

 

Nattvandrarna får idag stöd från den kommunalt finansierade verksamheten Polarna Nacka 

och nätverket nattvandring.nu. Det finns inte skäl att i dagsläget besluta om ytterligare stöd 

i form av en särskild handläggare inom kommunen. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2012 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 123 

Plusenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2012 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 123 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att motionen är färdigbehandlad 

och att den inte föranleder några åtgärder. 

 

Yrkanden 

Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till motionen. 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Eva Öhbom 

Ekdahls yrkande. 

 

Reservation 

Majvie Swärd reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Det händer mycket på kvällar och nätter i Nacka, bruk av olika droger förekommer också 

som ibland leder till våld och konflikter. Bristen på vuxna är stor. Till viss del finns 

nattvandrarna till hands på de tider och platser där ungdomarna finns. Många 

nattvandrarföreningar upplever att det av och till blir för tungt med det ideella arbetet när 

föräldrar inte kommer. De som trots allt engagerar sig får ett mycket stort ansvar för att få 

verksamheten att fungera. Från nattvandrarna har det efterfrågats en person anställd i 

kommunen som kan stötta och bidra till verksamheten. Vi ser det som synnerligen viktigt 

att kommunen skapar en projekttjänst som bistår de lokala nattvandrarföreningarna och 

samverkar med föräldrar, skola, fritidsgårdar och andra aktörer för att stödja 

nattvandrarverksamheten i hela Nacka.  

Med hänvisning till detta reserverar vi oss till beslutet att avslå motionen.” 

 

- - - - - 
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§ 265 Dnr KFKS 2012/504-469 

Rättvisemärkt handel i kommunen 
Remiss av motion den 10 september 2012 av Mattias Qvarsell, Gunnel Nyman Gräff och 

Lena Rönnerstam (S) 

 

Beslut 

Arbetsutskottet överlämnar motionen till stadsledningskontoret för utredning och förslag 

till beslut i senast den 22 januari 2013.  

 

Ärende 

Mattias Qvarsell, Gunnel Nyman Gräff och Lena Rönnerstam (S) lämnade vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 10 september 2012 motion med följande förslag. 

 

Nacka kommun väljer rättvisemärkta produkter om det finns i sortimentet. 

 

Nacka kommun verkar i motionens anda även inom samarbetsorgan som t.ex. Sveriges 

kommuner och landsting. 

 

Verksamheter och organisationer associerade med Nacka uppmuntras att följa beslutet om 

att köpa rättvisemärkta produkter. 

 

Nacka kommun ansöker för att bli en Fair Trade City. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 266 Dnr KFKS 2012/506-229 

Gröna tak 
Remiss av motion den 10 september 2012 av Sidney Holm och Per Chrisander (MP) 

 

Beslut 

Arbetsutskottet överlämnar motionen till miljö- och stadsbyggnadsnämnden för utredning 

och förslag till beslut i senast den 5 mars 2013. 

 

Ärende 

Sidney Holm och Per Chrisander (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 10 september 2012 motion med följande förslag. 

 

1. En strategi tas fram för att vid den kommande förtätningen av Nackas centrala delar inte 

minska de gröna ytorna och, även för hur vi kan minimera de hårdgjorda ytorna. 

 

2. En strategi tas fram över hur vi vid framtagandet av nya exploateringsavtal och 

detaljplaner minimerar hårdgjorda ytor och maximerar gröna ytor. 

 

3. Klara riktlinjer och bestämmelser tas fram för hur dagvatten vid om och nybyggnation 

ska tas om hand inom redan bebyggda fastigheter. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 267 Dnr KFKS 2012/507-530 

Lånecyklar i Nacka 
Remiss av motion den 10 september 2012 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Arbetsutskottet överlämnar motionen till tekniska nämnden för utredning och förslag till 

beslut i senast den 5 mars 2013.  

 

Ärende 

Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 september 2012 

motion med följande förslag. 

 

1. Kommunen beslutar om ett undantag i sin reklampolicy för att tillåta 

reklamfinansierade cyklar. 

 

2. Kommunen tar omgående upp kontakten med Clearchannel för att få till stånd ett 

avtal om lånecyklar till säsongen 2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 268  

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet 

 

- - - - - 

 


